
Високи представник увјерава међународну заједницу да ће се
реформе у БиХ наставити

Високи представник, Педи Ешдаун, завршио је у четвртак дводневну посјету Сједињеним Државама. 
Високи представник се у сриједу обратио Савјету безбједности УН-а, поред специјалног представника
генералног секретара УН-а за БиХ, Жака Пола Клајна, а у четвртак се сусрео са високим званичницима
америчке администрације из Пентагона, Стејт Дипартмента и Трезора. 

Порука високог представника и у Њујорку и Вошингтону била је трострука:

·         Прво, да разувјери Савјет безбједности и америчку администрацију да избори од 5. октобра не
представљају повратак на 1990. годину, и да нема разлога да БиХ не настави даље путем реформе. 
Високи представник је рекао пред Савјетом безбједности да ће се постарати да странке испуне обећања да
ће спроводити реформу како су говориле у току предизборне кампање.

·         Друго, да заступа став да, у вријеме када се међународна пажња све више и више преусмјерава на
Ирак, међународна заједница, упркос томе, мора и даље одржавати политичку вољу да доврши свој посао
у Босни и Херцеговини.

·         И треће, да нагласи да ће и ОХР, по узору на успјешан примјер УН-а, радити на стратегији транзиције
у БиХ, а не стратегији повлачења.

Високи представник је изјавио пред Савјетом безбједности и америчком администрацијом да ОХР има јасан
циљ да БиХ постави на одржив пут ка државности и коначном чланству у Европској унији.

Након овог постигнућа, ОХР ће предати овлаштења ојачаној мисији Европске уније, као и самим
институцијама Босне и Херцеговине.

Излазећи са сједнице Савјета безбједности УН-а, високи представник је изјавио: “Повлачење
посљедње мисије УН-а из Босне и Херцеговине у децембру означава крај једне ере и
представља значајан успјех за УН, као и за самог специјалног представника генералног
секретара УН-а, Жака Пола Клајна. Међутим, како сам извјестио и Савјет безбједности УН-а,
предстоји још доста посла.  Стога сам веома охрабрен једногласном подршком коју сам примио
од Савјета за програм реформе “Посао и правда”, као и за нашу стратегију за уређење
ситуације у власти БиХ и за напоре да се од БиХ направи фунцкионална држава”.  

https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d1%83%d0%b2%d1%98%d0%b5%d1%80%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%bc%d0%b5%d1%92%d1%83%d0%bd%d0%b0%d1%80/
https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d1%83%d0%b2%d1%98%d0%b5%d1%80%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%bc%d0%b5%d1%92%d1%83%d0%bd%d0%b0%d1%80/

